

FIA KARTING 2021 PRIZE GIVING CEREMONY

19 Dec 2021



Cancelled in 2020 due to the pandemic, the FIA Karting Awards Ceremony was held in Paris on Saturday 18th December. The event concluded a busy week for the FIA, with its annual General Assembly and the World Motor Sport Council taking place in the French capital in addition to the FIA Awards. The 2021 FIA Karting Champions were celebrated in turn at the Pavillon Gabriel, not far from the Champs-Élysées.

Although marked by another tightening of health regulations due to the Covid-19 pandemic, the evening was very pleasant in a beautiful setting. Most of the guests managed to reach the reception, with the British being the only ones who were prevented from attending due to the recent tightening of travel rules between Britain and Europe. Thanks to the efforts of the organisers and participants, the ceremony was finally able to celebrate the year's champions in style.

Elected the day before to succeed Jean Todt, the new FIA President Mohammed Ben Sulayem made a point of honouring the ceremony, which was dedicated to karting. During his speech, he insisted on the major role of karting at the base of the motor sport pyramid.

CIK-FIA President Felipe Massa confirmed his interest in his mission as well as in the karting discipline and all its players. He assured that he would do his utmost to pursue his action in accordance with the guidelines established by the FIA and the directives of its new President Mohammed Ben Sulayem. The 2021 FIA Karting Championships have been very well attended despite a difficult period. Felipe Massa praised the work of the CIK-FIA team, the close and fruitful collaboration with promoter RGMMC Group, led by James Geidel, and the strong understanding with the main players in the karting industry.

Having already been recognised at the FIA Awards two days earlier, the three 2021 FIA Karting World Champions were once again in the spotlight to the applause of their peers. Sweden's Noah Milell in KZ, Finland's Tuukka Taponen in OK and Japan's Kean Nakamura Berta in Junior were celebrated with honour. The four European Champions, Andrea Kimi Antonelli (ITA) in OK, the absent Freddie Slater (GBR), in Junior, Riccardo Longhi (ITA) in KZ and Giacomo Pollini (ITA) in KZ2 were duly honoured. The ceremony also rewarded the winner of the KZ2 International Super Cup, Lorenzo Trivisanutto (ITA), and the top three of the FIA Karting Academy Trophy: Maciej Gladysz (POL), David Walther (DNK) and Oleksander Bondarev (UKR).

Sweden was honoured with the Best Event Trophy of the 2021 season through the Kristianstad Karting Klubb for the very successful organisation of the FIA Karting World Championship - KZ at the Åsum Ring, which was able to welcome many spectators.

The guests proceeded, as usual, to the voting for the 2021 photo contest after having been able to appreciate the quality of the five selected photos. The winner of the 14th FIA Karting Photo of the Year Award was Philippe Kalmès, a French photographer from the KSP Reportages agency.

The guests were able to take possession of their collector's copy of the "Best-Of" 2021, a superb large-format book richly illustrated with photos, published by the CIK-FIA to record the entire season. The book will be available to order online at www.fiakarting.com in January 2022.

CÉRÉMONIE DE REMISE DES PRIX DE LA SAISON FIA KARTING 2021

Annulée en 2020 en raison de la crise sanitaire, la cérémonie de remise des prix FIA Karting a pu se tenir à Paris samedi 18 décembre. L'évènement concluait une semaine chargée pour la FIA avec la tenue dans la capitale française de son Assemblée Générale annuelle et du Conseil Mondial du Sport Automobile en plus de la remise des prix FIA. Les Champions FIA Karting 2021 étaient célébrés à leur tour au Pavillon Gabriel, non loin des Champs-Élysées.

Bien que marquée par un nouveau renforcement des règles sanitaires causé par la pandémie de Covid-19, la soirée s'est déroulée de manière très agréable dans un cadre magnifique. La plupart des invités avaient réussi à rejoindre la réception, les Britanniques étant pratiquement les seuls à avoir été empêchés à cause du durcissement récent des règles de déplacement entre la Grande-Bretagne et l'Europe. Grâce aux efforts des organisateurs et des participants, la cérémonie a finalement pu célébrer dignement les champions de l'année.

Élu la veille pour succéder à Jean Todt, le nouveau Président de la FIA Mohammed Ben Sulayem a tenu à honorer de sa présence la cérémonie spécialement dédiée au karting. Lors de son discours, il insistait sur le rôle majeur du karting à la base de la pyramide du sport automobile.

Le Président de la CIK-FIA Felipe Massa confirmait son intérêt pour la mission qui lui était confiée ainsi que pour la discipline karting et tous ses acteurs. Il assurait faire le maximum pour poursuivre son action selon les lignes directrices établies par la FIA et en fonction des directives de son nouveau Président Mohammed Ben Sulayem. Les Championnats FIA Karting 2021 ont connu une excellente fréquentation malgré une période encore difficile. Felipe Massa saluait le travail de l'équipe de la CIK-FIA, la collaboration étroite et fructueuse avec le promoteur RGMMC Group dirigé par James Geidel ainsi que la bonne entente avec les principaux acteurs de l'industrie du karting.

Déjà récompensés lors de la remise des prix de la FIA deux jours plus tôt, les trois Champions du Monde FIA Karting 2021 étaient de nouveau sur le devant de la scène sous les applaudissements de leurs pairs. Le Suédois Noah Milell titré en KZ, le Finlandais Tuukka Taponen en OK et le Japonais Kean Nakamura Berta en Junior étaient fêtés dignement. Les quatre Champions d'Europe, Andrea Kimi Antonelli (ITA) en OK, Freddie

Slater (GBR) excusé, en Junior, Riccardo Longhi (ITA) en KZ et Giacomo Pollini (ITA) en KZ2 étaient honorés comme il se doit. La cérémonie récompensait également le vainqueur de la Super Coupe Internationale KZ2 Lorenzo Trivisanutto (ITA) et les trois premiers du Trophée Académie FIA Karting : Maciej Gladysz (POL), David Walther (DNK) et Oleksander Bondarev (UKR).

La Suède était à l'honneur avec le Trophée du Meilleur Évènement de la saison 2021 à travers du Kristianstad Karting Klubb pour l'organisation très réussie du Championnat du Monde FIA Karting – KZ sur l'Åsum Ring qui a pu accueillir de nombreux spectateurs.

Les invités ont procédé, comme de coutume, au vote du concours photographique 2021 après avoir pu apprécier la qualité des cinq photos sélectionnées. C'est un habitué qui a été récompensé, le photographe français de l'agence KSP Reportages, Philippe Kalmès, vainqueur de ce 14^e Trophée de la "Meilleure photo de l'année FIA Karting".

Les convives ont pu prendre possession de leur exemplaire collector du "Best-Of" 2021, un superbe livre de grand format richement illustré de photos, édité par la CIK-FIA pour graver le déroulement de la saison complète. L'ouvrage pourra être commandé en ligne sur le site www.fiakarting.com dans le courant du mois de janvier 2022.

© Photo FIA Karting / KSP